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• Megfeleződött az önkormányzati támogatás 

• Szeged és Szentes a „Sportváros" címre pályázik 

A megye sportja megtartotta 
működőképességét. i • • • 

Beszélgetés dr. Thékes István sportigazgatóval 

A nehéz helyzetbe került 
egyesüle tek ott spórolnak, 
ahol a legkevésbé veszik észre 
a szurkolók, tehát az utánpót-
lás-nevelésére fordí tanak a 
legkevesebbet. Éppen ezért az 
új év második munkanapján 
ezzel a témával indítottam dr. 
Thékes Istvánnal, a megyei 
TSH igazgatójával a régió 
sportját értékelő beszélgeté-
sünket. 

• Csongrád megyében ho-
gyan is fest az utánpótlás-
nevelés kérdése? 
- Hál' istennek, ellentétes 

tendencia érvényesül a me-
gyében. Sportkultúránkat sú-
lyos vesz teségek ér ték . 
Visszaesett a versenyzők szá-
ma, s ezen belül megcsappant 
az utánpótláskorúaké. Hason-
lóan csökkent a teljes, illetve a 
mellékfoglalkozású edzők szá-
ma. A megyében múködő 
szakemberek azonban megta-
nulták alkalmazni a kis szá-
mok törvényét. Ennek lénye-
ge, hogy a tehetségek kivá-
lasztása hiba nélküli legyen, 
továbbá ennek a szúk csoport-
nak a pallérozása közben lehe-
tőleg egyet se veszítsenek el. 
Hivatalunk a gyerekek felmé-
résében is részt vesz. A mun-
kálatokat koordináló munka-
társunknak, Faragó Istvánnak 
köszönhetően nagyon jó mi-
nősítést kaptunk az OTSH-tól. 
Ennél is fontosabb, hogy a tér-
ség műhelyei ontják a tehetsé-
geket. A szegedi, a szentesi és 
a vásárhelyi vlzilabda-felleg-
vár, ez utóbbi helység kosár-
labda tehetséggondozása or-
vágosan elismert, miként a 
Pick Szeged kézilabda-, a Me-
dikémia és a DRE röplabdabá-
zisának, a makói triatlonnak 
sincs párja széles e hazában. 

A szegedi Radnóti gimná-
zium testnevelője, Láng Imre 
tehetséges leány kosárlabdá-
zók egész sorát nevelte föl az 
e lmúl t években . S ha már 
Láng tanár urat említettem, 
örömmel emlí tem néhány 
megszállott kollégája nevét is: 
Lihotzky Károly, Fülöp Tibor, 
Ludányi Márton, Savanya Fe-
renc, Buday Ferenc, Lalia 
András, Nusser Elemér, ö r -
dögh István, Papp Sándor és 
még folytathatnám a sort. Szót 
érdemel a Sydney 2000-es 
program, amely elvben azt 
tükrözi, hogy a nyári olimpiai 
játékok előtt már hat esztendő-
vel kiemelten foglalkoznak a 
legtöbbet ígérő f iatalokkal , 
szakmai, szociális és sporttu-
dományos támogatásban ré-
szesítve őket. Ez a keret jelen-
leg 268 klasszisjelöltből áll, 
közte hozzávetőlegesen tucat-
nyi megyénkbeli sportoló is. 

• Igazgató úr, mennyire 
látja megoldottnak a ma-
gyar sport támogatását? 
— Ismeretes, hogy a sport-

kultúra korábbi lámogatási 
rendszere megszűnt, az új pe-
dig nem alakult ki. Hallhat-
tunk arról, hogy sportbarát 

Ha tükröt tartunk a magyar sport elé, akkor egy-
részt most is világ- és Európa-bajnoki címeket, nagy 
nemzetközi sikereket látunk, ugyanakkor azt is ész-
re kell venni, hogy az élsport hátországa élethalál-
harcát vívja. Mint ahogyan a nagy egész, ugyanúgy 
a régiónk sincs valami fényes helyzetben. Az ered-
ményesebb klubok jelentős tartozást halmoztak fel, 
a kisebbeknek pedig egyre szűkül a bevételi forrása. 

Dr. Thékes István: „A jövőnket még nem ismerjük" 

környezetet kell teremteni, 
azonban egyetlen olyan tör-
vény sem született, amely len-
dített volna - például az él-
sport helyzetén. Közben az 
egyesületek a privatizáció leg-
nagyobb áldozataivá váltak: 
létesítmények vesztek el a ver-
senysport számára. Jelentősen 
csökkent a sport presztízse és 
perspektívája is. Bizonyos te-
rületekről az állam nem vonul-
hat ki: ilyen a diáksport, az is-
kolai testnevelés és az olimpi-
ai mozgalom, továbbá a sport 
intézményi és szervezeti rend-
szerének a fenntartása. 

Az állam kivonult a sport 
támogatásából, de nem gon-
doskodott a sportbarát környe-
zet megteremtéséről. Tartha-
tatlan. hogy a sport úgy szere-
pel az adótörvényekben, mint-
ha egy busásan jövedelmező 
vállalkozás lenne. Ennek ered-
ményeként halmozódtak fel a 
sport társadalmi szervezetei-
nek többmi l l i á rdos tb. és 
APEH-adósságai, amelyeket 
ráadásul behajtani sem lehet, 
hiszen ezeknek a szervezetek-
nek nincs számottevő vagyo-
nuk. 

A sport finanszírozása - a 
versenysporton kívül idetarto-
zik a diáksport és a szabadidős 
sporttevékenység is - többcsa-
tornás. Az OTSH költségveté-
se 3.8 milliárd forint, s ez az 

o rszágos köl t ségvetésnek 
0,022 százaléka. A nyugat-eu-
rópai gyakorlat 0,2-0,3 száza-
lék körüli, míg a skandinávok-
nál ennél is kedvezőbb. 

A megyei jogú városok tá-
mogatása 2 milliárd, a megyé-
ké mintegy 220 millió, míg a 
kisebb településeké 300 milli-
óra tehető. Továbbá a minisz-
tériumok, a különböző alapít-
ványok, és a Magyar Olimpiai 
Bizottság is jelentős összeget 
áldoz a spor t ra . Mindent 
összevetve a magyar sport 8 
milliárd forintból él. Nem túl-
zás: ez az összeg mindössze 
fele egy józan mértéktartással 
megállapítható összegnek. A 
mi t ámogatásunk is fe lére 
csökkent, ugyanis tavaly 4,3 
milliót tudtunk a diák-, a sza-
badidősportra, a szakszövetsé-
geknek, az utánpótlás-nevelés-
re, a nemzetközi kapcsolatok-
ra, hogy csak a legjelentősebb 
területeket említsem a nyolc 
közül. Az az igazság, hogy na-
gyon sok megyében ennél je-
len tősebb összege t szavaz 
meg a közgyűlés. 

• Ellentmondást fedeztem 
fel a szabadidősportban 
meghatározott állami fel-
adatok terén. Míg a me-
gyei önkormányzatnak kö-
telezőként jelölik meg en-
nek a területnek a szerve-
zését, bonyolítását, addig a 

településeknek adnak egy 
kiskaput: ha igény és lehe-
tőség van rá jelszóval... 
- Központilag irányított és 

finanszírozott, a lakosság szé-
les tömegeit felölelő szabad-
idős sporttevékenységről nem 
beszélhetünk. Ez elsősorban 
önkormányzati feladat. Annak 
ellenére is, hogy a sport szer-
vezése és irányítása még nem 
kötelező feladata a települési 
önkormányzatoknak. Termé-
szetesen találhatók e területen 
olyan állami feladatok, ame-
lyekért az OTSH-nak, illetve a 
megyei sporthivataloknak kell 
felelősséget vállalniuk. A leg-
vonzóbb országos események 
szervezéséből és lebonyolítá-
sából mi is kivesszük a ré-
szünket. A Kihívás Napja so-
rozat megyei rendezvénye or-
szágosan is elismert, s bizton 
állítom, az is marad. Űröm-
mel tapasztalom, hogy szű-
kebb pátriánkban szaporodnak 
a fitness szalonok, gyarapodik 
a kerékpárutak száma. Ebből 
arra következtetek: a betegség 
gondjainak orvoslása helyett 
az egészség ápolására, megőr-
zésére helyeződik a hangsúly. 

• Azt javasolom, hogy tér-
jünk át a legtöbb embert 
érdeklő területre, a ver-
senysportra. Milyen képet 
mutat Csongrád megye az 
élsport tükrében ? 
- Szeged és Szentes kate-

góriájában méltán pályázik a 
Sportváros címre. Újságíró-
ként naponta tapasztalom a 
szegedi sport sokszínűségét, 
gazdagságát. Szegeden kizárt 
az uborkaszezon, hiszen a te-
remsportok dominanciája mel-
lett a Maty-éri gróf Széchenyi 
István evezőspálya mágnes-
ként vonzza a nyári sportok 
klasszisait. Egyetlen sportág 
van, amely a megyében nem 
tud zöld ágra vergődni, ez pe-
dig a foci . Szegeden már 
hosszú ideje csak vegetál ez a 
sportág. Nagyon bízom abban, 
hogy a Tisza Volán Ficisulijá-
nak majd beérik a gyümölcse. 
A nemzetközi sikerekben a 
Pick Szeged kézilabdásai, a 
VIT America-Hungerit Szen-
tesi SC női és a Szegedi VE 
férfi vízilabdásai, valamint a 
Medikémia Szeged férfi röp-
labdásai jártak élen. Számom-
ra rendkívül fontos , hogy 
Csongrád megye sportja a ne-
hézségek ellenére nem csak 
megtartotta működőképessé-
gét, hanem nemzetközi mércé-
vel mérve is sikerágazat ma-
radt, sok-sok örömöt szerzett a 
régió lakóinak. 

• Az elmúlt esztendőben 
már felröppent a hír, hogy 
az MTSH-k ismét a megyé-
hezfognak tartozni. 
- A megyei sportigazgató-

ságokat 1991-ben átvette az 
OTSH. A tervek szerint önálló 
intézményként kellene vissza-
kerülnünk a megyei önkor-
mányzatokhoz. Ez pedig azt 
jelentené, hogy a köztisztvise-
lői státuszunkat is elveszíte-
nénk. A dunavarsányi orszá-
gos értekezleten sem tudtak 
sok konkrétumot mondani , 
csak annyival indítottak ben-
nünket útnak, hogy mindenki 
lobbizzon a sport érdekében. 
Hogy mikor kerülünk a me-
gyéhez vissza, az egyelőre ta-
lány - mondta dr. Thékes Ist-
ván, az MTSH igazgatója. 

Sü l i J ó z s e f 

Táncsport 

Arany- és bronzérem 
a profibajnokságról 

Már az új év első napjai-
ban számos említésre méltó 
esemény, terv és elképzelés 
született a hazai sportélet-
ben. Ezekből igyekez tünk 
összeállítani egy csokorrava-
lót. 

Darnyi lesz 
Széchy utódja? 

Amit uszodai berkekben 
már rég rebesget tek , most 
valósággá vált: Széchy Ta-
más, a magyar úszópápa be-
jelentette, hogy Darnyi Ta-
más, a magyar űszófenomén 
lesz a segítője, benne látja a 
folytonosságot, az utódját... 

Darnyi, amikor az ügyről 
megkérdezték az újságírók 
ennyit válaszolt: elvállalom, 
mert izgat a munka, izgat a 
feladat... 

Három 
elnökjelölt 

A M a g y a r L a b d a r ú g ó 
Szövetségnek rövidesen új 

Hazai tükör 
elnöke lesz, hiszen február 
végén válasz tás t ta r tanak. 
Jelen pillanatban hárman pá-
lyáznak erre a posztra. A je-
löltek: Benkő László, a je-
lenleg hivatalban lévő elnök, 
dr . L a c z k ó M i h á l y és dr . 
Pongrácz Antal , a Szeren-
csejáték Rt. vezérigazgatója, 
dr. Szabó József, a Dunaferr 
elnöke visszalépett a jelölés-
től. 

Fellebbezett 
a Kordax 

AZ OSC-Kordax OB l-es 
v íz i l abda-mérkőzésen tör-
téntek miatt a versenybíró-
ság úgy döntött, hogy meg-
semmisíti a 10-9-es Kordax-
győzelmet, s egy-egy bajno-
ki pon to t ír j ó v á m i n d k é t 
csapatnak . Ebbe a Kordax 
nem egyezett bele, s fellebe-
zett a döntés ellen. A szövet-

ség a január 23-i ülésén fog-
lalkozik az üggyel. 

Góg Anikó 
a kórházban! 

Gőg Anikó, a mexikói tri-
a t lon v i l á g b a j n o k s á g o n a 
M a k ó i S V S E s z í n e i b e n 
a ranyérmet nyert orosházi 
kislány hat hétig az ágyhoz 
van kötve, mivel eltört a lá-
ba. Történt ugyanis, hogy az 
ifjúsági világbajnoknő bará-
taival meglátogatta a várpa-
lotai korcsolyapályát , ahol 
„korizás" közben elesett és 
lábá t tör te . A n i k ó lábát a 
veszprémi kórházban részle-
ges gipszbe tették, a sérült 
csont azonban két nap után 
elmozdult, így nem kerülhet-
te el a műtétet. Szerencsére 
az operáció sikerült , de az 
orvosok szerint mintegy hat 
hétig pihennie kell... 

A z óév utolsó 
napjaiban Buda-
pesten rendeztek 
v e r s e n y e k e t , 
a m i k e n t ermé-
szetesen a szege-
di klubok is részt 
vettek. 

A prof i ma-
g y a r b a j n o k s á -
gon n a g y s z e r ű 
s z e g e d i s iker 
szü le te t t , lat in-
amerikai táncok-
ban Móczó János 
és Pálinkó Lujza 
bizonyult a leg-
j o b b n a k , m í g 
s tandardban a 
Móczó János, Vi-
dovenyecz And-

rea kettős bron-
zérmesként vég-
zett. 

A Prob i tas 
T S E párjai igen 
jól szerepeltek a 
Téli Fesztivál ne-
v ű e s e m é n y e n , 
közülük Horváth 
Róbert és Csapó 
Nóra (E, f e l n . , 
lt.) valamint Ko-
vács Péter és Lé-
be r Judit (D, jun. 
I. , lt.) e l sőként , 
Lele Zsolt és Ga-
ál Zsófia (E, jun. 
I., lt.) második-
ként végzett. 

A Papíron SC 

Versenytáncklub 
kettősei két má-
s o d i k h e l l y e l 
b ü s z k é l k e d h e t -
nek, ezt Puskás 
Mihály é s Kis-
bodri Cecília (E, 
fel., st.) valamint 
Kasza Péter é s 
Móricz Katalin 
(D, feln., st.) érte 
el a fővárosban. 
A köze lmúltban 
Makón volt ver-
s e n y , ahol Sza-
bados Tamás és 
Zsurkán Zsanett 
(E , j u n . I . , s t . ) 

harmadik volt. 
• 

A S z e g e d 
T S K párja, Fo-
dor Krisztián és 
Illés Tóth Orso-
lya (C, lt.) máso-
dik lett a buda-
pesti versenyen. 

• Január 8-án 

Portisch 
Szegeden 
Bereczk Imrének, a Budalakk-

Titán Sakk SE elnökének köz-
benjárásárajanuár 8-án 16 órakor 
Szegeden, a Bartók Béla Műve-
lődési Ház dísztermében sakkszi-
multánt ad Portisch Lajos nem-
zetközi nagymester. A rendez-
vény részleteiről Farkas János, a 
házigazda klub szakosztályveze-
tője a következőket mondta: 

- Az év egyik legnagyobb 
sakk eseményének ígérkező szi-
multánt 30 táblásra'tervezzük, de 

(mindössze 25 helyre várunk je-
lentkezőket. Ugyanis a nagy 
összecsapásra többek között 
meghívtuk dr. Szalay Istvánt 
Szeged, valamint dr. Rapcsák 
Andrást Vásárhely polgármeste-
rét. Továbbá szeretnénk a szege-
di társkluboknak is helyet bizto-
sítani. Egyébként korlátozott 
számban szombat estig a 
484-088-as telefonszámon elfo-
gadunk jelentkezéseket. 

Totómonológ 
A nemrég megje len t Ki 

kicsoda? című kiadványban 
P o d m a n i c z k y Sz i lá rd író, 
közí ró és ú jság í ró , lapunk 
munkatársa azt vallja, hogy 
szenvedélye a totózás. Ezt 
i gazo landó e l m o n d h a t j u k , 
hogy szerkesz tőségünkben 
nem egyszer szervezett „kol-
lekt ívákat" , s já tszot t meg 
szelvényeket, amelyeken ha 
nagy nem is, de kisebb nye-
r e m é n y e l ő f o r d u l t . T a l á n 
nem is a nyereményért, ha-
nem a játék izgalmáért totó-
zik... De nem bánkódna, ha 
Fortuna is tenasszonya leg-
alább egyszer felé fordítaná 
arcát, vagy egyszer fel leb-
bentené a szoknyáját. Erről, 
s „totómódszereiről" valljon 
ő maga: -

- Matektanár lévén, a to-
tókulcsok készítésével éve-
ken át foglalkoztam, egészen 
addig, njfgnem a lottóvariá-
c ióka t t o t ó k u l c s o k b a - és 

visszafelé is - át tudtam írni. 
De valami egészen új mód-
szeren törtem a fe jem, ami 
az ügyetlenebb tippelés mel-
lett is nagy biztonságot ad-
hat. Ez valójában egy matek 
példa, amit évek óta oldoga-
tok. Ami eddig biztos, hogy 
Fortuna nem követi a logiká-
mat, vagyis a szerencse for-
gandó, de a játék nem. 

Podmaniczky Szilárd. 
(Fotó: Nagy László) 

A z 1. j á t é k h é t m ű s o r a : 
1. A t a l a n t a - J u v e n t u s X 
2. Cag l iar i—Padova 1 
3 . M i l á n — S a m p d o r i a I X 
4 . Napol i—Lazio X 2 
5. P iacenza—Udinese X 2 
6 . Koma—Fiorcnt ina 1 X 2 
7. T o r i n o — P a r m a X 
8. V i c e n z a — C r e m o n e s e 1 
9. C e s e n a - A n d r i a 1 

10. C h i e v o — B o l o g n a 2 
11. Cosenza—Fogg ia I X 
12. G e n o a - V e n e z i a 1 
13. P a l e r m o — S a l e r n i t a n a I X 
-l-l m é r k ő z é s : 
14. Perug ia—Bresc ia 2 

Tyson percenként 
5 millió dollárért bokszolt 

Nyilatkozatstop" a Juventusnál 

A sport világában az el-
múlt év egyik l egnagyobb 
visszatérője az amerikai Mi-
ke Tyson volt , aki bör tön-
büntetésének - nemi erőszak 
miatt kényszerült rács mögé 
- l e t ö l t é s e u tán f o l y t a t t a 

ökö lv ívó pá lya fu t á sá t . Az 
egykori profi nehézsúlyú vi-
l á g b a j n o k t e r m é s z e t e s e n 
nem „apró pénzé r t " lépett 
s z o r í t ó b a , h a n e m m e g i n t 
szép összegeket kasszírozott. 

„Iron Mike" szabadulása 

óta k é t s z e r m é r k ő z ö t t , s 
mindkét ellenfelét - egyfor-
mán honfitársai - könnyedén 
k i ü t ö t t e , i gaz , s em Peter 
McNeeley, sem Buster Mat-
his nem tartozik a sportág 
hivatásos mezőnyének élvo-
nalához. 

Tyson a két ökölvívó le-
győzésé re összesen 10:01 
pe rce t h a s z n á l t f e l , s az 
összecsapásokkal 50 millió 
dollárt keresett, tehát az el-
múlt évben percenként kö-
rülbelül 5 millióért bokszolt. 

Gondok vannak az olasz 
labdarúgó-bajnokság élcsa-
patánál, a Juventusnál. Ezt 
j e l z i , hogy a j á t é k o s o k a t 
igyekeznek távol tartani a 
„tollforgatóktól". Ennek el-
lenére a Corierra della Sera 
c ímű lapnak sikerült meg-
szólaltatni a csapat f rancia 
vá logato t t idegen lég iósá t , 

Didier Deschamps-ot, azon-
ban ő is szűkszavú volt: 

- Jobb, ha én sem nyilat-
kozom. Meg kell találni az 
okokat miben hibáztunk és 
ezeket együttesen kell kija-
vítanunk. 

A csapatnál egyedül a ve-
z e t ő e d z ő , Marcello Lippi 
nyilatkozik: 

- Nem fizikai hiányossá-

g o k r a v e z e t h e t ő v i s s z a 
gyengélkedésünk, azonban 
el ismerem, néhányan tény-
leg k i s e b b i n t e n z i t á s s a l 
edzenek. 

A trénernek állítólag igen 
m e g r o m l o t t a v i s z o n y a a 
k lub nagyha ta lmú e lnöké-
vel, Gianni Agnellivel is. Ezt 
bizonyítják Lippi szavai is: 

- A z „ Ü g y v é d ú r " azt 

m o n d t a , h o g y a l a p o s a n 
v i s s z a e s e t t a t e l j e s í t m é -
nyünk? Akkor ő biztos más 
m e c c s e t n é z e t t - m o n d t a 
sértődötten a mester. A Ju-
ventusnak igen gyorsan talp-
ra kell állnia, ugyanis vésze-
sen közeleg a Real Madrid 
e l l e n i B a j n o k o k L i g á j a -
összecsapás. Amennyiben a 
„ Juve" nem veszi s ikerrel 
ezt az akadályt, könnyen le-
het, hogy T o r i n ó b a n sze-
mély i vá l t ozá sok ra is sor 
kerül... 


